
 
 
AGATES.CLICK 2021        

 

 

Lake Superior-Achat / Lake Superior Agate - Laker 

 

 

Diese Achate sind vor etwa 1,1 Milliarden Jahren im Gebiet des heutigen Lake Superior in 

Nordamerika entstanden und zählen damit zu den ältesten bekannten Achaten weltweit. 

Durch Gletschergeschiebe und Wassertransport wurden sie über ein großes Gebiet bis in 

südlichere Bundesstaaten der USA verteilt und sind seit Generationen begehrte 

Sammelobjekte. Die Hauptfundgebiete liegen in Michigan und Minnesota.  

Meist verbleiben sie im Rohzustand in den Sammlungen. Sporadisch werden sie in 

Tauchgängen unter Wasser direkt im Lake Superior abgebaut.  

 

These agates were formed around 1.1 billion years ago in what is now Lake Superior area in 

North America and are among the oldest known agates in the world. They have been 

distributed over a large area as far as southern states of the USA by glacial debris and water 

transport and have been coveted collectibles for generations. The main discovery areas are 

in Michigan and Minnesota. Lakers usually remain in the collections in their rough state. 

Sporadically they are mined in dives underwater in Lake Superior. 

 

 

 
 

  Underwater Lake Superior Agate. 7 cm. Johann Zenz collection & photo. 
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  5,5 cm. Johann Zenz collection & photo. 

 

  5 cm. Johann Zenz collection & photo. 
  

 

 
 

    

  

  4,5 cm. Johann Zenz collection & photo. 
    

 

 Underwater Lake Superior Agate. 6 cm. 

 Johann Zenz collection & photo. 

 

 

 


